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Van de fractievoorzitter…. 
 
Het jaar 2020 zal voor deze coalitie en meer concreet voor de VVD hét jaar worden om de effecten 

van het coalitieakkoord AMBITIE, DAADKRACHT EN VERTROUWEN te gaan tonen. oftewel, nu we met 

deze coalitie halverwege de collegeperiode zijn gaan we nu over van een periode van zaaien naar een 

periode van  oogsten. 

 

Dit college - waar de VVD een nadrukkelijk en toonaangevende positie inneemt - laat zien dat ze heel 

wel in staat is om naast een extreem strak financieel beleid (huishoudboekje op orde) de gewenste 

investeringen in onze stad te pleegt. 

  

Investeringen in onze binnenstad zijn zichtbaar en direct voelbaar voor onze inwoners. Daarbij wordt 

aandacht besteed aan de fysieke infrastructuur, herstel van de authentieke gevels in het centrum, 

aandacht voor evenementen. De gebiedsvisie voor de stadskade ontwikkelt zich verder tot een 

unieke samenspel van wonen en werken waarbij de VVD aandacht blijft vragen voor zichtbaar 

respect voor het textielverleden van dit gebied. Diverse initiatieven en moties  zal de VVD hier nog 

voorleggen. De samenwerking tussen binnenstad ondernemers en perifere ondernemers (wo 

Lifestyle Boulevard) moet leiden tot het collectief promoten van Almelo als attractieve 

centrumgemeente in Twente. 

  

Het thema Zorg in Almelo heeft deze collegeperiode een absolute ommezwaai gemaakt van 

jarenlang ongebreidelde zorg en dienstverlening waarvan we inmiddels (raadsbreed) tot de conclusie 

komen dat het pakket van maatregelen uit de hand is gelopen en niet langer te betalen is. Preventie 

is een thema wat de VVD reeds jarenlang terug heeft voorgesteld tijdens diverse raadsvergaderingen 

en debatten. Het doet ons deugd dat Preventie inmiddels tot diep in de haarvaten is doorgedrongen 

en dat ons beleid in Almelo uitgaat van eigen verantwoordelijk, zelfredzaamheid, participatie en 

problemen aanpakken bij de kern in plaats van laten toenemen en bestrijden als het te laat is. 

  

Een derde thema waar dit college erin slaagt om een transformatie te maken en afscheid te nemen 

van voormalig ‘pappen & nathouden’ beleid uit het verleden is Economie & Participatie. Het nieuwe 

beleid is er strak op gericht om iedereen die kan, actief mee te laten doen aan de samenleving. De 

invoering van de Tegenprestatie is een lang gekoesterde wens. Alhoewel deze vorm van 

tegenprestatie reeds bestaat is een echte concreet functionerende, structureel doorgevoerde 

effectieve maatregel tot op heden niet aan de orde. Dit college gaat dat doorbreken en komt met 

een voorstel. Aan de zijlijn staan en gebruik maken van een bijstandsuitkering zonder actieve inzet 

om een baan te krijgen en zonder iets terug te doen voor deze tijdelijke bijstandsuitkering is niet 

langer aan de orde in Almelo. 

  

Voorts is het zo dat deze coalitie zwaar inzet op duurzaamheid. De aanpak van het Nieuwstraat-

kwartier, de verduurzaming van het gebied XL Businesspark, de aanleg van het zonnepark Aadorp, 

verduurzaming van straatverlichting, aanleg E-laadpalen, straatborden met wind-energie, 

verduurzaming van scholen, etc etc zijn alle maatregelen die we als VVD steeds verder zullen 

stimuleren en het college uitdagen om de markt maximaal te doen laten bewegen om middels het 

faciliteren door de gemeente de verduurzaamheid van onze stad maximaal vorm te geven. 
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Aanpakken van de fysieke infrastructuur zoals onderhoud wegen, kunstwerken (bruggen etc.), riool-

stelsel en groenonderhoud zijn diepteinvesteringen die dit college durft te nemen. Uitstel en niets 

doen is slechts uitstel van executie. Risico op steeds verder toenemende kosten en investeringen in 

de toekomst is voor dit college niet acceptabel. Nu aanpakken en de stad verantwoord overdragen 

naar volgende generatie bestuurders achten wij als VVD het vertrekpunt.   

 

Toewerken naar evenwichtige begroting, voldoen aan wettelijke taken en uitkomen met 

rijksmiddelen 

De VVD fractie is tevreden over de voorliggende Begroting 2020. Als we nader ingaan op de verdeling 

van baten en lasten komen tot de conclusie dat het overgrote deel van de Almelose begroting nog 

steeds opgaat aan het sociaal domein. Ook de komende jaren zal de VVD actief in blijven zetten om 

meer balans te vinden in een evenwichtige begroting, waarbij het sociale domein niet verder zal 

uitdijen en waarbij de taken van de gemeente aansluiten bij de wettelijke taken alsook waarbij de 

budgetten vanuit het rijk toereikend om deze wettelijke taken uit te kunnen blijven voeren. Ook hier 

geldt dat we deze college periode de stad gereed willen maken voor een bestendige toekomst 

waarbij Almelo weer kan groeien.  

 

 
 

In de algemene beschouwingen gaan wij verder in op de inhoud van deze begroting. 

  

7 november 2019 

 

Jemy Pauwels 

Fractievoorzitter VVD Almelo  
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Opnieuw uitstel van het herstel eigen vermogen 

De VVD fractie constateert dat er sprake is van een sluitend begroting en een meerjarig perspectief 

met voordelige begrotingsresultaten, die oplopen naar ruim 2,4 miljoen euro in 2023. De VVD 

spreekt teleurstelling uit dat het realiseren van deze positieve begrotingsresultaten fors beneden de 

oorspronkelijke ingeschatte resultaten ligt (aanvang college) maar is tevreden over het perspectief. 

Daarentegen is het belangrijk ons te realiseren dat het cruciaal is om de noodzakelijke taakstellingen 

in de begroting volledig in te vullen. Tevens mogen er geen tegenvallers  of risico's voordoen. De 

ruimte om eventuele tegenvallers op te vangen is ook de komende jaren beperkt. Voor de VVD was, 

is en blijft de realisatie van het afgesproken herstelplan uit 2016 uitgangspunt! 

  

Provincie Overijssel 

De toezichthouder Provincie Overijssel heeft nog steeds het regime ‘verscherpt toezicht’ van 

toepassing. Voor de VVD is dit een wenselijke situatie en blijven we van mening dat we als gemeente 

hier de voordelen van moeten plukken. De aanleiding voor dit verscherpt toezicht is niet ontstaan 

vanuit luxe of bewijsvoering dat de gemeente Almelo excelleert in gedegen financieel beleid (in het 

verleden), dus de VVD is comfortabel met de strakke toezichthoudende rol van de Provincie. Wel 

roept de VVD fractie het college op om voortdurend met de provincie te partneren daar waar het 

gaat om complexe vraagstukken op het gebied van financiën. 

De VVD fractie wil graag weten van het college hoe de provincie deze begroting (ook op hoofdlijnen) 

beoordeelt.  U beschrijft dat de uitvoering van het herstelplan, het herstel van het eigen vermogen, 

de nog openstaande taakstellingen en de mogelijke risico's in deze begroting aan de orde zijn 

gesteld. Daarbij geeft u ook dat de toezichthouder overwegend positief is over het herstel. De VVD 

fractie wil graag van u vernemen op welke specifieke punten de provincie niet positief is over het 

herstel. 

  

Opnieuw uitstel 

Met teleurstelling reageert de VVD fractie opnieuw op het uitgestelde moment van herstel van het 

eigen vermogen.  
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Het herstel van het eigen vermogen naar het gewenste/noodzakelijke niveau, gaat opnieuw minder 

snel dan we hadden verwacht. De effecten van de meicirculaire zijn verwerkt. De effecten van de 

septembercirculaire moeten nog worden verwerkt. De tekorten in het sociaal domein (m.n. zorg) 

alsook het nog niet ingevuld hebben van enkele taakstellingen leiden ertoe dat het perspectief van 

financieel herstel opnieuw opschuift. 

 

Taakstellingen € 500.000 oplopend tot € 2.0 mio; géén kaasschaaf methode 

De VVD fractie is voortdurend sturend op verantwoord krimpen van de begroting waarbij het 

uitkomen met de middelen leidend is. Daartoe is het noodzakelijk om het komend jaar - bovenop de 

nog niet gerealiseerde taakstellingen - een bezuinigingspakket te realiseren van €500.000,- in 2020 

oplopend tot € 2,0 mio de komende jaren. Dit is noodzakelijk om naast het uitgangspunt dat er geen 

tegenvallers aan de orde zijn (lijkt ons onwaarschijnlijk) het ten doel gestelde herstel van het het 

Eigen Vermogen te realiseren in 2023.  

 

De VVD fractie was en is geen voorstander van de zogenaamde kaasschaaf-methode maar verwacht 

van het college daadkracht en durf om enkele (beperkt aantal) forse bezuinigen voor te stellen 

waarmee we deze taakstellingen nu eindelijk wel eens goed weten te realiseren in plaats van blijvend 

doorschuiven. het college verwacht 7 november hier heldere voorstellen van het college waarover de 

raad met elkaar in debat kan gaan! 

 

Tevens wil de VVD fractie graag van het college weten hoe de gesprekken met het Rijk verlopen om 

de opgelegde taakstellingen (decentralisaties) wél te kunnen blijven verrichten (op een door de raad 

geformuleerd niveau waarbij we als gemeente voldoen aan de wettelijke verplichtingen) tegen de 

budgetten die het rijk daarvoor beschikbaar stelt. Graag ziet de VVD uw reactie hierop tegemoet!    

 

 

VVD reactie op programma’s uit de begroting: 
  

Ontwikkeling Binnenstad 
De Binnenstadsontwikkeling krijgt meer en meer vorm. De aanleg van de havenkade wordt op dit 
moment afgerond en we nemen kennis van de vestiging van enkele toonaangevende zaken in de 
Almelose binnenstad. De herinrichting van het marktplein met waterpartijen, bedriegertjes, etc. zijn 
een aanwinst voor de stad. 
 
De VVD vraagt aandacht voor de volgende zaken: 
 Waterboulevard nabij nieuwe stadhuis: herinnering aan textielverleden VanHeek-Scholco 

zichtbaar / visualiseren: welke initiatieven wilt u hiervoor nemen/aankondigen? 
 Verbreding kanaal naar havenkom en amoveren deel van blinde gevels bij havenkade: welke 

initiatieven wilt u hiervoor nemen/aankondigen in samenwerking met HMO? 
 Herstel “Gat van Talamini”: welke initiatieven wilt u hiervoor nemen/aankondigen in 

samenwerking met HMO? 
 Herstel Grotestraat-Zuid (voormalige locatie Gerard van de Riet, thans honden-uitlaat gebied in 

het centrum): welke initiatieven wilt u hiervoor nemen/aankondigen in samenwerking met Beter 
Wonen? 

 Herstel pand “de Trommel” hetgeen een verpauperde indruk maakt in het centrum-gebied: 
welke initiatieven wilt u hiervoor nemen/aankondigen in samenwerking met Urban-Intrest en 
HMO? 
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 Parkeerplaatsen in inmiddels opengestelde Grote-Zuid: thans nog tijdelijke parkeervakken met 
afbladderende blauwe verfstrepen: welke initiatieven wilt u hiervoor nemen/aankondigen? 

 Doorgang “de Galerij” heeft enigszins een opknapbeurt gehad maar vraagt verdere aandacht om 
het na vele jaren weer eens op te frissen. Vloerdelen, glazen dak en verlichting zijn gebrekkig: 
welke initiatieven wilt u hiervoor nemen/aankondigen in samenwerking met de pandeigenaar? 

 Authentieke stadsgebieden (o.a. Grote Kerk, Wevershuisje, doorgangen naar Gravengebied) 
goed belichten en aanduiden voor betere vindbaarheid 

 Leefbaarheid nabij horecagebieden met partners continue monitoren en verbeteren  
 
Economie en participatie 
Economie en participatie betreft één van de belangrijkste thema’s voor de VVD fractie. Dit thema is 
bepalend door een deel van de blauwdruk van Almelo. Almelo kent een krachtige economie met zo’n 
4.500 bedrijven ongeveer 42.000 banen in Almelo.  

De locale economie in Almelo is krachtig en heeft grote potentie om verder te groeien. De bedrijven 
in Almelo zijn vooraanstaand in de sectoren hightech en logistiek. 

Ten opzichte van de rest van Twente scoort Almelo beter qua werkzame personen in de sectoren 
Industrie, Zakelijke dienstverlening en Distributie.  

 

 

Figuur: Kennispunt.nl 

Door de ontwikkelingen op XL Businesspark staat Almelo inmiddels te boek als de Logistieke Hotspot 
in Twente. De samenwerking tussen gemeente, Port of Twente, ROC van Twente, XL-Businesspark, 
CTT, etc. is goed tot stand gekomen en heeft zelfs geresulteerd in een Twents Huis van de Logistiek. 
De logistieke sector heeft veel werkgelegenheid opgeleverd en zal de komende jaren nog meer 
werkgelegenheid bieden.  

 VVD fractie wil dat het college hier, gezamenlijk met de ketenpartners, goed en adequaat op blijft 
inspelen zodat mensen die nu nog gebruik maken van een uitkering om- her- of bijgeschoold 
kunnen worden en een baan in de logistieke sector vinden. Dit betekent ook wat op het gebeid 
van acquisitie richting bedrijven om zich te kunnen vestigen op XL-Businesspark en op deze manier 
te komen tot uitbreiding van het XL-Businesspark. 

 Het actief aantrekken van arbeidsmigranten biedt voor de VVD geen structurele oplossing en geen 
zicht op duurzame economische groei. De VVD-fractie zal bij het huisvestingsbeleid kamergewijze 
verhuur stevig inzetten op een gezonde balans tussen de komst van arbeidsmigranten en het door 
werkgevers aan het werk helpen van bijstandsgerechtigden. 
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Daarnaast is er in Almelo een zeer groot aantal Hightech bedrijven gevestigd die voor de economische 
groei voor Almelo en de Regio Twente erg belangrijk zijn. Samen met de logistieke sector zijn zij de 
motor achter de economische kracht van Almelo. Echter zien we daar ook een aantal bedreigingen 
ontstaan: de groei van de bedrijven levert een toename van technische vacatures op en we hebben in 
Almelo op dit moment niet voldoende geschoolde mensen die deze vacatures kunnen invullen. Ook 
neemt het werk toe in kwantiteit en complexiteit.  

 De VVD fractie ziet dan ook graag dat de gemeente Almelo in samenwerking met het bedrijfsleven 
en het onderwijs, concreet aan de slag gaat om mensen te laten om- her- en bijscholen zodat zij 
een baan in de technische (maakindustrie) sector vinden. Mooie voorbeelden hiervan zijn al te 
vinden in de samenwerking vanuit de Innovatie box Heracles Almelo, waar bedrijfsleven, onderwijs 
en overheid bij elkaar komt en waar initiatieven ontstaan op het gebeid van samenwerking, zoals 
bv Ontdek Hightech Almelo. 

 

Als het met Almelo goed gaat, gaat het met Twente goed en andersom. Twente is één van de belangrijkste 
aandrijfmotoren van de Nederlandse kenniseconomie. De kracht van Twente zit in de innovatieve 
bedrijvigheid in combinatie met de onderwijsinstellingen en overheid, oftewel de Triple Helix. Er is 
binnen Twente een groot gevoel van urgentie als het gaat om het versterken van de regionale 
samenwerking. We doen het op veel vlakken goed, er liggen veel kansen voor versterking van onze 
regio, maar om die kansen te verzilveren moet de samenwerking nog beter. En het moet ook nú, want 
bij een aantal samenwerkingskansen, bijvoorbeeld de Regio Deal Twente, hangt het succes af van 
snelle concrete actie in de uitvoering.  

Naast het gezamenlijke Twentse belang, hebben enkele projecten die onder de Regio Deal vallen, 
rechtstreeks invloed op de sociaaleconomische structuurversterking van Almelo: Huis van de Logistiek, 
Twents Fonds voor Vakmanschap en Topwerklocaties XL-Businesspark. 

 VVD fractie is dan ook verheugd dat Almelo bijdraagt aan de Regio Deal Twente om gezamenlijk te 
investeren in de sociaaleconomische structuurversterking van Twente. 

 

Almelo heeft echter ook een ander gezicht: armoede, hardnekkige werkloosheid, relatieve 
laaggeschooldheid en onder druk staande leefbaarheid. Ook dit is Almelo, een stad die gebukt gaat 
onder een financiële last uit het verleden en onder een hoge zorgvraag in het heden.  

 VVD fractie vindt dat het minimabeleid bedoeld is voor mensen die tijdelijk een beroep moeten 
doen op een sociaal vangnet 

 
Wel willen wij dat mensen weer zo snel mogelijk op eigen benen kunnen staan en regisseur zijn over 
hun eigen leven. Dat betekent ook dat er wel perspectief geboden moet worden om je inkomen te 
kunnen verhogen. Dit perspectief kan geboden worden door mensen met (lange) afstand tot de 
arbeidsmarkt weer arbeidsfit te maken, in te blijven zetten op her- en bijscholing en leer- 
werktrajecten waardoor de kans op werk of verbetering van arbeidspositie mogelijk is. Tevens moet 
er gekeken worden op welke manier armoedeval voorkomen kan worden wanneer mensen aan het 
werk gaan, hun inkomen stijgt en daardoor voorzieningen missen.  

VVD fractie is dan ook zeer benieuwd hoe het plan van aanpak “tegenprestatie naar vermogen’ er uit 
gaat zien, waarbij wij het volgende nogmaals aan het college willen meegeven: 

 Er moet blijvend gestuurd worden op werkactivering. Iedereen die kán werken moet op termijn 
een baan kunnen vinden. De gemeente is daarbij maximaal faciliterend.  

 Mensen die wél willen werken, maar vanwege beperkingen die kunnen werken, dienen door de 
gemeente ondersteund te worden (vangnet functie).  
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 Mensen die vrijwilligerswerk verrichten, in combinatie met een uitkering, en actief willen 
toewerken naar een baan, worden door de gemeente actief ondersteund.  

 Mensen die een uitkering gebruiken, wel kunnen werken, maar dat niet willen omdat een uitkering 
hen beter bevalt, dienen gekort te worden op de uitkering. Alle juridische instrumenten die 
geboden worden vanuit het rijk dienen daarbij benut te worden.  

 

Verder heeft de VVD fractie bewondering voor de lef die het college toont om kritisch naar de uitgaven 
in het sociale domein te kijken, zoals bijvoorbeeld om de her-prioriteringen binnen het minimabeleid, 
individuele inkomstentoeslag te verlagen en de referteperiode te verlengen. Maar wij maken ons wel 
zorgen als we lezen dat de taakstelling participatie van € 500.000,- in 2020 niet gerealiseerd wordt. 

 Voor de VVD fractie blijft het uitgangspunt dat het minimabeleid qua omvang 4,8 miljoen euro 
taakstellend is en wij laten ons graag informeren hoe het college de laatste 5 ton aan taakstelling 
invult. 
 

Tevens is de uitstroom uit de bijstand lager dan geprognotiseerd was: streefwaarde 2500 voor eind 
2019 en op 1 september 2019 zitten er nog 2668 personen in de bijstand. In het politieke beraad waren 
volgens het college dit inmiddels 2616 personen. We zien dus enige progressie, maar de aantallen 
uitstroom uit de bijstand voldoen (nog) niet aan onze verwachtingen.  

De VVD fractie heeft hierover dan ook de volgende vragen: 

 Kunt u aangeven waardoor de uitstroom uit de bijstand weerbarstiger is dan verwacht? 
 Hoe denkt u in 2020 uw doelen om het bijstandsbestand terug te brengen wel te kunnen halen? 

Met andere woorden: wat wordt anders t.o.v. uw huidige aanpak waardoor u uw ambities wel 
kunt realiseren? 
 

Ook de doorontwikkeling Soweco getuigt van het kritisch durven kijken naar de uitgaven en 
toekomstbestendigheid. VVD fractie spreekt haar waardering uit die het college toont door zorgvuldig 
onderzoek te doen naar toekomstbestendige organisatie van de krimpende WSW-groep (sinds 2015 is 
er geen instroom meer) en beschut werken.  

 Voor ons als VVD fractie is daarbij van belang dat de SW-doelgroep baan- en loonzekerheid 
behoudt.  

 In de Iroko-rapporten (1 en 2) en de lokale uitvoeringsplannen worden de risico’s van huidige 
uitvoering t.o.v. nieuwe uitvoering beschreven. VVD fractie vindt het erg belangrijk dat de 
gemeente minimaal dezelfde kwaliteit kan blijven bieden dan die nu door Soweco geleverd wordt 
en tegen minder kosten. Netto/netto. Graag horen wij van u hoe u denkt dit te realiseren. 

 Daarnaast ziet VVD fractie ook graag een uitgewerkte financiële bijlage met financiële kengetallen 
tegemoet. 

 

Verder ziet VVD fractie graag uitgewerkt of er een mogelijke disbalans is in de Almelose voorraad sociale 
huurwoningen (verhoudingen aanbod woningen en vraag vanuit de Almelose bevolking) in relatie tot het 
sociale domein  en welke afspraken hierover gemaakt worden met de woningbouwcorporaties. 

Voor VVD fractie zit hier de sleutel in tot minder bijstand. Immers, je trekt geen nieuwe problematiek 
van buiten aan. Nu is slechts 1/3 van het aantal bijstandsgerechtigden geboren en getogen Almeloër. 
Rest komt oorspronkelijk uit: a) andere plaatsen en/of b) buitenland.  
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Tot slot wil de VVD-fractie meegeven zeer verheugd te zijn met de aanpak bijstandsfraude en wil het 
college meegeven hier vooral volop op in te blijven zetten. Waar we willen meegeven dat VVD-fractie 
vindt: 

 Bijstand bedoeld is voor mensen die dit echt nodig hebben (niet kunnen werken en geen 
bezittingen hebben).  

 Zero tolerance t.a.v. fraude.   
 Een onterecht uitgekeerde uitkering teruggevorderd wordt. 
 

Duurzaamheid 
De gemeente Almelo staat voor een grote opgave met betrekking tot het verduurzamen van onze 
stad Almelo. Er komt steeds meer water en groen bij, maar dit is niet voldoende. Er moet meer 
worden gedaan om Almelo te verduurzamen zoals het opwekken van groene energie. Het begin is er, 
maar er zullen nog grote stappen gezet moeten gaan worden.  
 
De VVD staat voor het actief stimuleren van marktpartijen om mee te werken aan het realiseren van 
de duurzaamheidsdoelstellingen van Agenda Duurzaam Almelo. De VVD is verheugd dat de eerste 
grote stappen worden gezet. Concrete realisatie door dit college zijn:  
 
 Straatverlichting voorzien van LED-verlichting;  
 Verduurzamen van maatschappelijk vastgoed;  
 Verduurzamen van scholen; 
 Verduurzamen Nieuwstraatkwartier;  
 Aanleg E-laadpalen voor elektrische auto’s; 
 Aanleg duurzame energie bij straatbebording;  
 Etc.  

 
De VVD fractie verwacht echter dat dit college in nauwe samenwerking met marktpartijen ook de 
komende jaren nog verder gaat met het invoeren van duurzaamheid in onze stad.  
 
De VVD fractie vraagt daarbij aandacht voor:  
 Zelfstandig gebruik blijven maken alsook bedrijven en inwoners in onze stad wijzen op 

de landelijke en provinciale financieringsinstrumenten (duurzaamheidssubsidies, revolverende 
middelen, laagrentende leningen, etc.)  

 Bedrijven op XL-Businesspark actief wijzen op duurzaamheid (warmte en zonne-energie);  
 Aanleg van een windpark in het gebied richting Aadorp / Vriezenveen, of in het gebied van 

XL Businesspark en met het rijk actief in gesprek te gaan over aanpassen van de laag-vlieg-routes. 
 Uitrol van infrastructuur op het gebied van waterstof-transport. Denk daarbij aan het 

promoten van Almelo-Waterstof-stad door bussen en lokale logistiek te laten rijden op 
waterstof.  

 
Veiligheid 
Veiligheid is en blijft een belangrijk aandachtspunt. De VVD is verheugd dat er jaarlijk 200.000 euro 
voor veiligheid beschikbaar is gesteld en dat het cameratoezicht wordt uitgebreid. Daarnaast is de 
VVD blij dat het probleem van de loverboyproblematiek en mensenhandel wordt erkend. Een 
meldpunt alleen is wat de VVD betreft echter niet voldoende. Er moet meer gedaan worden om deze 
problematiek te verminderen. 
 
Zorg 
Iedereen verdient goede zorg. Jong of oud, rijk of arm, gezond of ziek. Wij willen dat iedere Almeloër 
de zorg die hij of zij nodig heeft krijgt. Wat wij echter constateren in Almelo is dat er de laatste 
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decennia veel tijd, energie en geld is gaan zitten in het aanbieden van en de toeleiding naar deze 
zorg. Daarbij zien we dat er, door voorgaande colleges, erg weinig inspanningen verricht aan het 
voorkomen van deze zorg. Vanuit het historisch perspectief en de voormalige  
verantwoordelijkheidsverdeling tussen overheden is dat niet zo vreemd. De kwaliteit, het aanbod en 
de kosten van de zorg waren vóór de decentralisaties een verantwoordelijkheid van andere 
overheden. Hoewel andere overheden via wetgeving, bestuurlijke afspraken en subsidieprogramma’s 
geprobeerd hebben de groei van de zorgvraag te stoppen, is dit ondanks alle inspanningen niet 
gelukt. Het resultaat hiervan is dat er een situatie is ontstaan, waarbij ons uitgangspunt dat iedereen 
goede zorg verdient, in haalbaarheid jaar naar jaar terugloopt. 

Door de invoering van de decentralisaties is de gemeente Almelo verantwoordelijk geworden voor de 
inrichting en de kosten van dit stelsel. Hiermee is de druk om te investeren in het voorkomen van de 
zorg groter geworden. Niet alleen omdat het voor inwoners beter is dat het goed met ze gaat, ook 
voor de gemeentelijke kosten is dit beter. Als je zorg namelijk niet voorkomt, sta je als gemeentelijke 
samenleving ‘aan de lat’ voor de kosten ervan. Geld dat naar de zorg gaat, kan niet aan andere zaken 
worden besteed. De VVD is van mening dat veel (zware)zorg voorkomen kan worden. Preventie is de 
sleutel! Door de eigen verantwoordelijkheid te ondersteunen en de samenleving (w)(m)eer 
verantwoordelijk te maken voor elkaar, denken we veel problemen te voorkomen. Hierdoor 
signaleren we problemen eerder, kunnen we voorkomen dat problemen erger worden en kunnen we 
voorkomen dat mensen onnodig een beroep hoeven doen op de schaarse professionele zorg. Het 
effect hiervan is dat mensen meer regie houden over hun eigen leven (minder professionele 
bemoeienis) en dat er hierdoor ook meer geld overblijft voor kwalitatief goede zorg als deze 
onverhoopt nodig blijkt. Alle gemeentelijke inspanningen moeten erin zitten om te ontdekken welke 
aanpak, interventies en overige ondersteuning goed werken. Mocht een lobby richting Rijksoverheid 
extra middelen opleveren, dan zouden ze ingezet moeten worden voor innovatie. Het in 
standhouden van het huidige systeem, dat ons uiteindelijk in dit menselijke en financiële drama 
heeft gebracht, is wat betreft de VVD niet aan de orde. Het kán anders en het moét anders! De 
voorgestelde programmalijnen sluiten naadloos aan bij de visie van de VVD waarin we zorg willen: 

 Voorkomen door preventiemaatregelen (integrale preventie) 
 Toewijzen op basis van kwaliteit, deskundigheid én verantwoordelijkheid (intensivering 

samenwerking ketenpartners) 
 Leren wat werkt (monitoring en sturing); 
 Extra middelen krijgen om te innoveren én de ingezette koers kunnen verstevigen en versnellen 

(lobby richting Rijk).   
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Programma Nieuwstraatkwartier  
Het oppakken van de leefbaarheid in wijken en buurten in Almelo vindt de VVD fractie 
vanzelfsprekend. De strategische doelstellingen bij aanpak Nieuwstraatkwartier zijn helder. De VVD 
onderstreept het belang van de initiatieven die uit de wijk zélf komen. De bewoners en ondernemers 
moeten grotendeels eigenaar zijn en blijven van nieuwe initiatieven en de gemeente faciliteert waar 
mogelijk.  
 
Omgevingswet 

De VVD is voorstander van het ruimte geven aan initiatiefnemers en dit is precies wat de 
Omgevingswet beoogd. Het is echter wel een groot veranderproces waar zorgvuldig aandacht aan 
moet worden besteed. De inwoners krijgen meer zeggenschap en daarmee meer 
verantwoordelijkheden. De strategische en operationele doelstellingen zijn concreet, maar we 
zouden graag zien dat ook de inwoners betrokken worden bij dit veranderproces. 

De VVD vraagt dus aandacht voor: 
 Het actief betrekken van inwoners bij dit grote veranderingsproces 
 

VVD reactie op basisbegroting terugkijken en vooruitkijken: 
 
Bestuur en ondersteuning  
De organisatieontwikkeling zit in gevorderde fase. Nog niet alle veranderingen zijn afgerond. De 
klantgerichtheid en communicatie binnen het stadhuis, maar met name naar buiten toe ligt onder de 
loep. De VVD vraagt: 
☞ Ambtenaren in juiste positie brengen 
☞ Vertrouwen in en buiten stadhuis blijven uitbouwen 
☞ Meedenkende communicatie naar inwoners/ondernemers 
☞ Omgevingswet gebruiken voor realisatie minder ambtenaren-loketten 
☞ Proactieve inzet op vastgoed en grondposities 
 
Extern onderzoek Vastgoed & Grondzaken 
De VVD fractie is aan de ene kant zwaar teleurgesteld dat een extern onderzoek benodigd is om  het 
functioneren van onze afdelingen vastgoed & grondzaken te beoordelen. Aan de andere kant zijn wij 
verheugd dat er nu eindelijk na jarenlang aandacht vragen door de VVD fractie over het functioneren 
door deze afdelingen urgentie is gevoeld bij het college. De VVD fractie ziet met vertrouwen een 
maatregelenpakket door dit college voorgesteld. Wij kunnen u alvast melden dat wij enkel en alleen 
zullen instemmen met een maatregelenpakket die het functioneren alsook de organisatie van deze 
afdelingen grondig zullen doen laten wijzigen. Voortzetting van het bestaande zal daarbij niet aan de 
orde kunnen zijn.  
 
Verkeer en vervoer  
Wij juichen uw plannen m.b.t. de geplande investeringen voor ons wegennet toe; achterstallig 
onderhoud wordt 'ingehaald' en weggewerkt. Het verkeersveiliger maken van de rotonde bij de 
Aalderinkshoek vinden wij belangrijk. Ons inziens is hier met name de invoeging van diverse 
verkeersstromen, alsook de drukte tijdens schooluren een oorzaak.  
 
Wij vragen uw aandacht voor de parkeerdruk die in het centrum ontstaat, mede door de toename 
van het aantal appartementen zonder eigen parkeervoorzieningen. Ook de parkeerdruk bij het nieuw 
te open Wok-restaurant baart ons zorgen. Hiervoor vragen wij dan ook uw aandacht. 
 
Het gebruik van LED verlichting zien wij graag z.s.m. toegepast, aangezien dit enorm scheelt in het 
energieverbruik. 
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Onderwijs 
Onderwijs is de basis voor de toekomstige generaties. Van 2016 tot en met 2018 is er echter een 
stijging te zien in het aantal leerlingen dat zonder startkwalificatie het onderwijs verlaat en het 
relatief verzuim. Voor 2019 zijn deze cijfers nog niet bekend, maar als deze trend zich doorzet is dit 
zorgwekkend. Daarnaast is het nieuwe Twentse Vervoersmodel een aandachtspunt. Het is 
onduidelijk hoe de kosten zich over de lange termijn ontwikkelen. 
De VVD vraagt daarom meer aandacht voor: 
 Vroegtijdige schoolverlaters en verzuim. Wat de VVD betreft mag hier een preventieplan voor 

worden opgezet. 
 Het in kaart brengen van de lange termijn kosten van het Twentse Vervoersmodel en het 

maatschappelijk effect. 
 

Sport, cultuur en recreatie 
Sport is een verbinder. De VVD fractie is van mening dat de ruim 20.000 sporters in Almelo goed 

gefaciliteerd moeten blijven worden en realiseert zich dat de sportvraag verschuift. Meer sport op 

individueel niveau, minder teamsport. Het in stand houden van ruim 90 aparte sportverenigingen is 

kostbaar gemeenschapsgeld voor een -helaas- krimpende doelgroep. Er zal ingezet moeten worden 

op samenwerking en wellicht fusies om de goede sportfaciliteiten en genoeg vrijwilligers op wellicht 

minder locaties geboden kunnen worden. De VVD vraagt:  

☞ Nieuwe sportvisie voor Almelo 
☞ Inzet op meer samenwerking om faciliteiten en vrijwilligers te versterken 
☞ Uitwerking (ver)nieuw(d) zwembad; niet alleen voor sport, maar als maatschappelijk belang 

 

Cultuur is van en voor de samenleving.  Cultuur moet vooral zorgen voor een levendige binnenstad, 

wat zorgt voor een goed vestigingsklimaat voor mensen en bedrijven, die de economische positie van 

Almelo verder helpen te verbeteren. Cultuur speelt zo een prominente rol in de concurrentiepositie 

van steden. Steden met een groot en gevarieerd aanbod aan cultuur zijn over het algemeen ook de 

populaire woonsteden en aantoonbaar beneficiair voor meerdere lagen uit de samenleving. 

 

Vanuit de VVD vinden we dat: 

 De overheid heeft hier een stimulerende en een faciliterende rol.  

 De maatschappelijke effecten in relatie tot cultuursubsidies relevant.  

 Prioriteit bij cultuur moet liggen in de koppeling aan de keuze voor de binnenstad 

 Synergie tussen programma’s moet nagestreefd worden (binnenstad, werkgelegenheid en het 

vestigingsklimaat van mensen en bedrijven) 

 Prioritering van middelen voor cultuur, gekoppeld zijn aan de keuze voor de binnenstad, kunnen 

leiden tot een verschuiving van middelen 

 Kritisch kijken naar mogelijk her allocatie van middelen om positief effect op bv. 

werkgelegenheid en aantrekkelijke binnenstad te stimuleren 

 Valt de verschuiving van taken van de bibliotheek (artikel TCT 17-10-19) wel onder de taakstelling 

v.w.b. de cultuursubsidie die de bibliotheek ontvangt? M.a.w. is hier geen sprake van onnodige 

stapeling van subsidiegeld? 

 

Op dat laatste punt zal de VVD dan ook komen met een motie in relatie tot de kerntaak van de 

bibliotheek. Daarnaast zal er een bredere motie worden voorbereid in relatie tot stapeling van 

subsidiegeld om te komen tot het effect. 
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Sociaal domein 

De VVD vindt de eigen verantwoordelijkheid van de inwoner, in relatie tot het inrichten van zijn eigen 
leven, essentieel. De bemoeienis hierin van de gemeente moet hierbij zo minimaal mogelijk zijn. Dit is 
zowel voor de individuele inwoner als voor de samenleving als geheel goed. Ook voor thema’s op het 
gebied van het sociaal domein (WMO, Jeugdwet en de Participatiewet) geldt dit. 
 
De fractie van de VVD vindt het van belang dat iemand, zoveel als mogelijk, regie heeft over zijn eigen 
leven. Daar waar dat deels niet mogelijk is, heeft de gemeente een rol om de noodzakelijke 
ondersteuning te faciliteren. Het overnemen van de totale verantwoordelijkheid kan hierbij, in 
principe, nooit het doel van de ondersteuning zijn.  

  
De uitdaging voor de gemeente is om de ondersteuning zoveel mogelijk vanuit het normale leven 
(vrienden, kennissen en familie) te stimuleren en waar nodig te faciliteren. Daar waar dit geen recht 
doet aan de oplossing van een probleem is de gemeente pas verantwoordelijk. Buiten onze 
ideologische opvattingen hierbij, speelt ook de financiële opgave in het sociale domein hier een rol. 
Als gevolg van de groeiende vraag en de groeiende kosten staat de kwaliteit van de beschikbare 
ondersteuning ernstig onder druk. Als het volume van de vraag niet afneemt bestaat het risico dat de 
kwaliteit van de beschikbare zorg en ondersteuning dusdanig onder druk komt te staan dat het 
onvoldoende effectief is. Dit gegeven dwingt ons om kritisch te kijken naar de groei van de vraag en 
naar de groei van de kosten in het sociale domein in de komende jaren.  
 
Volksgezondheid 
Gezondheid is van het allergrootste belang. In de eerste plaats natuurlijk voor mensen zelf. Maar ook 
voor onze samenleving als geheel. Wij willen een gezond leven stimuleren. Want hoe gezond je bent, 
heb je deels zelf in de hand. Gezondheid is een grote voorspeller als het gaat om zorggebruik in de 
toekomst. Investeren vanuit de gemeente Almelo in de (volks)gezondheid is voor onze fractie dan 
ook één van de belangrijkste preventieve activiteiten van de gemeente. De GGD Twente is een 
belangrijke uitvoerder als het gaat om ons volksgezondheidsbeleid. De vraag is echter wel of zij in 
haar innovatiekracht niet te veel taken naar zich toe getrokken heeft in de afgelopen jaren. De vraag 
is hier wat in de kerntaak van de GGD georganiseerd zou moeten worden en wat niet. In het kader 
van Cultuur hebben wij een motie aangekondigd, die de stapeling van subsidies moet voorkomen in 
relatie tot één effect (of hetzelfde effect). Hierin zal ook de subsidie en inzet van de GGD Twente 
meegenomen worden,   
 

Ruimtelijke ordening is een groot gemeengoed en helaas ook een bron van ergernis voor inwoners. 

Fietspaden met boomwortels, slechte verlichting en onduidelijke weginrichting. Dit college heeft 20 

miljoen beschikbaar gemaakt voor de aanpak van deze problemen en deugdelijk onderhoud.  

 

Een van de grootste uitdagingen voor Almelo zit wat de VVD betreft in de woningbouw. De VVD wil 

een betere verhouding huur-koop. Het aanbod op de woningmarkt is enorm gekrompen, waardoor 

onwenselijke schaarste ontstaat, de markt onder druk staat en prijzen enorm oplopen. 

De VVD ziet dan ook graag: 
 Versnelde ontwikkeling op huidige bouwlocaties zoals Indië, het Weggeler en Almelo Noord 

Oost. 
 Daadkracht m.b.t. binnenstedelijke woningbouwprogrammering, voor wat betreft de lege 

plekken in de stad (denk aan bijv. de Holtjesstraat en de Rembrandtlaan, alsook de geplande 
ontwikkeling van Beter Wonen aan de Grotestraat Zuid, de Veemarkt en de Bornerbroeksestraat. 

 Een oriëntatie op buitenstedelijke ontwikkeling, primair gericht op de vraag uit de markt. Wij 
denken dan met name aan grondgebonden nieuwbouwwoningen tot 250.000,- en 
starterswoningen, waarbij ook aandacht is voor nieuwe woonvormen zoals 'Tiny houses'.  
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Algemene dekkingsmiddelen 
De verplichte taakvelden en indicatoren uit het Besluit Begroting en Verantwoording vormen de 
zogenaamde basisbegroting. Deze opzet is stabiel voor een langere periode om zo de herkenbaarheid 
en herleidbaarheid in de planning en control documenten te vergroten.  
 
de VVD fractie stelt hier vast dat we sprake is van hogere lasten ad €283.477.742,- versus 
daartegenover staan structureel lagere inkomsten ad €280.970.844,-.  
 
Dit vraagt dus nadere aanscherping, extra taakstellingen en gesprekken met het rijk om aanvullend 
middelen te verkrijgen om de wettelijk opgelegde (verplichte) taken van de gemeente uit te kunnen 
blijven voeren. Een bezuinigingsplan moet ons helpen om toe te werken naar een structurele situatie 
waarbij Almelo voldoet aan haar wettelijke taken, en niet meer dan dat.  
  

 
 

Dierenwelzijn 
Vanuit de samenleving wordt, terecht, steeds kritischer gekeken naar het dierenwelzijn. De 
wettelijke taken die de gemeente heeft op het terrein van de dieren noodhulp zijn in Almelo goed 
geregeld. Voor de komende jaren is het bedrag dat hiervoor beschikbaar wordt gesteld structureel 
verhoogd vanaf 2020. De VVD is mening dat met deze keuze de verantwoordelijkheid, ondanks 
andere kengetallen, goed en fatsoenlijk belegd is en gefaciliteerd wordt. Dat laatste is de 
belangrijkste taak die de VVD ziet voor de gemeente Almelo. 
 
Voorgenomen moties en amendementen: 
 Behoud gevel Ten Cate en textielverleden 
 Subsidie bibliotheek voor kerntaken niet voor bijzaken 
 Voorkom stapeling en verwevenheid van subsidies! 
 Inzetten tegenprestatie alleen voor eigen ontwikkeling 
 

 
 

 


